
Or. 0052/2/08              

R  A  D  A       G  M  I  N  Y        S  Z  C  Z  U  T  O  W  O

P R O T O K O Ł    N r   X I I I   /  0 8 
Sesji Rady Gminy Szczutowo 

odbytej w dniu 18 kwietnia 2008 r. 

Protokół zawiera: 
1.Uchwała Nr XIII/78/08 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
                                         Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 
                                         Szczutowie z siedzibą w Gójsku za 2007 r.  
2 Uchwała Nr XIII/79/08 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej 
                                         Biblioteki Publicznej za 2007 r .
3. Uchwała Nr XIII/80/08 w sprawie udzielenia absolutorium wójtowi za 2007 r. 
4. Uchwała Nr XIII/81/08 w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla 
                                          Gminy Szczutowo na lata 2007-2015 wraz z Planem 
                                          Gospodarki Odpadami dla gminy Szczutowo na lata 2007 – 
                                          20015. 
5. Uchwała Nr XIII/82/08 w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości.  
6. Uchwała Nr XIII/83/08 w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy
                                          dzierżawy . 
7. Uchwała Nr XIII/84/08 w sprawie określenia  trybu  i zasad ubiegania się o dotacje  
                                           przez podmioty niezaliczane do sektora finansów 
                                           publicznych i niedziałające w celu osiągnięcia zysku, sposób 
                                           rozliczania dotacji oraz kontroli wykonywania zleconego  
                                           zadania .
8. Uchwała Nr XIII/85/08 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2008 . 
9. Uchwała Nr XIII/86/08 w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 10.03.2008 r. 
                                          wniesionej ponownie przez Pana Jana Piątkowskiego .
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P  O T O K O Ł   N r X I I I/ 0 8
Sesji Rady Gminy  S z c z u t o w o

odbytej w dniu 18 kwietnia 2008 roku
w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Szczutowie

Przewodniczył : Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński . 
Protokółowała : Celina Szczepańska – Inspektor ds. obsługi Rady i Kancelarii . 
                                                               Sesję rozpoczęto o godz. 9,40 
                                                               A zakończono o godz. 13,10 
                                                               Stan radnych – 15 
                                                               Obecnych  - 13 
                                                               Nieobecnych – 2 
                                                               Procent frekwencji – 87
Obecność radnych, sołtysów  i zaproszonych gości przedstawiają załączone do 
protokołu listy obecności . 
Udział również wzięli : Wójt Gminy – Pan Jakub Smólczyński , Skarbnik Gminy – Pani
Anna Jeżewska .  
   

                                     Porządek obrad  
1. Otwarcie ,stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad XIII Sesji Rady  
    Gminy  Szczutowo.    
2. Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Gminy .
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XII Sesji Rady Gminy  
    Szczutowo oraz działalności Wójta w okresie między sesjami .
4. Składanie interpelacji i wniosków .
5. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego ZOZ 
    w Szczutowie  z siedzibą w Gójsku za rok 2007 .
6. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w 
    Szczutowie za rok 2007 .
7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2007 . 
    a/ Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2007 
        wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej.
     b/ Dyskusja .
8. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za  2007 rok .
    b/ Przedstawienie  wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
        absolutorium wraz z opinią regionalnej izby obrachunkowej dot.
        wniosku . 
    c/ Dyskusja .
   d/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi za 2007 
        rok .
9. Uchwalenie Planu Gospodarki Odpadami i Programu Ochrony Środowiska . 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości .
11.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy 
     dzierżawy .
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12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielania dotacji z budżetu gminy podmiotom  
      niezaliczanym do sektora finansów publicznych i niedziałającym w celu 
      osiągnięcia zysku.      
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2008.
14. Rozpatrzenie skargi wniesionej ponownie przez  Pana Jana Piątkowskiego . 
15. Sprawy różne .   
      - Pismo w sprawie zgłoszenia kandydata do Powiatowej Społecznej Rady do  
        Spraw Osób Niepełnosprawnych .    
16. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i wnioski . 
17. Zakończenie  obrad XIII Sesji Rady Gminy Szczutowo . 

                                P r z e b i e g :

Do punktu 1 porządku obrad : 
Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński dokonał otwarcia XIII Sesji Rady 
Gminy Szczutowo . Następnie przywitał przybyłych na sesję . Na podstawie listy 
obecności stwierdził ,że Rada jest prawomocna do podejmowania uchwał .
Następnie zgłosił wniosek w sprawie wprowadzenia zmiany w  proponowanym  
porządku obrad sesji  polegającym na wykreśleniu pkt 11” Podjęcie uchwały w sprawie 
przyjęcia Statutu Stowarzyszenia pod nazwą Lokalna Grupa Działania „Sierpeckie 
Partnerstwo” ze względu na to ,że statut uchwalony zostanie przez założycieli . 
Poddał pod głosowanie przyjęcie proponowanego porządku obrad XIII Sesji Rady 
Gminy z uwzględnieniem wnioskowanej zmiany . 
„Za” przyjęciem głosowało – 13 radnych .
„Przeciw” - -
„Wstrzymało się od głosu”  - - 
Rada jednogłośnie przyjęła porządek obrad XIII Sesji Rady Gminy uwzględniając 
zgłoszony wniosek o wykreślenie pkt 11 . 

Do punktu 2 porządku obrad : 
Protokół z XII Sesji Rady Gminy Szczutowo był wyłożony do wglądu w Biurze Rady w
okresie między sesjami i przed sesją . 
Uwag nie zgłoszono . 
Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński poddał pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z XII Sesji Rady Gminy.
„Za” przyjęciem protokołu głosowało – 13 radnych . 
„Przeciw” - - 
„Wstrzymało się od głosu” - -  
Rada jednogłośnie przyjęła protokół z XII Sesji Rady Gminy Szczutowo . 

Do punktu 3 porządku obrad : 
Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XII Sesji Rady Gminy przedstawił Wójt 
Gminy – Pan Jakub Smólczyński . 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu . 
Następnie Wójt – przedstawił informację nt. działalności w okresie między sesjami . 
Zaznaczył ,że był to okres wysokiej aktywności poszukiwaniu informacji o możliwych  
źródłach środków dotacji .
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- 3.03.2008 r. – spotkanie z Wicemarszałkiem ds. fundacji unijnych w Urzędzie Gminy 
w Sierpcu . W spotkaniu udział również wzięli radny – Pan Mazurowski Józef oraz 
pracownicy Urzędu Gminy . 
Fundusze unijne 2007-2013 – stan przygotowań do ogłoszenia naboru . 
-Regionalny Program Operacyjny (Woj. Mazowieckiego) – RPO 
- Program Rozwoju Obszarów Wiejskich – PROW 
 Wniosek nasz będzie rozpatrywany merytorycznie ,otrzymamy dodatkowo 5 punktów.-
-4.03.2008 r. spotkanie w Urzędzie Miasta Rypin (inspektor oświaty , dyrektorzy szkół, 
pracownik UG ) . Program Operacyjny – Kapitał Ludzki .
Priorytet II Wysoka jakość systemu oświaty .Działanie 3.3 Poprawa jakości kształcenia.
Poddziałanie 3.3.4 Modernizacja treści i metod kształcenia – projekty konkursowe . 
Program ponadregionalny „Z nauką ścisłą za pan brat” .Obejmować będzie 9 organów 
prowadzących , 27 szkół podstawowych ,10 gimnazjum ,1 liceum ogólnokształcące z 
trzech województw mazowieckiego ,łódzkiego ,kujawsko-pomorskiego . Programem 
zostanie objętych około 50 % uczniów .Organizacja zajęć pozalekcyjnych 
matematyczno – fizycznych .Doposażenie pracowni matematyczno fizycznych, 
szkolenie nauczycieli . Program 3 letni . Koordynator gminny – pracownik 
samorządowy .  
-5.03.2008 r. – Warszawa – Mazowieckie Centrum Polityki Społecznej –podpisanie 
porozumienia w sprawie realizacji programu wsparcia obszarów wiejskich z 
Marszałkiem Województwa Mazowieckiego .Program dotyczy finansowania 
Poakcesyjnego Programu Wsparcia Obszarów Wiejskich realizowanego w latach 2006-
2009 w zakresie obszaru Program Integracji Społecznej .Celem Programu Integracji 
Społecznej jest mobilizacja kapitału społecznego i przeciwdziałanie wykluczeniu 
społecznemu .Wesprze gminy w prowadzeniu polityki społecznej , w rozszerzeniu 
zakresu usług społecznych . Będą stworzone oraz realizowane lokalne strategie 
rozwiązywania problemów społecznych .  Skierowany jest do trzech grup odbiorców: 
ludzi starszych, dzieci i młodzieży , rodziny z dziećmi .Tworzone są programu głównie 
na bazie szkół .
- 6.03.2008 r. Związek Emerytów – Koło w Szczutowie z okazji Dnia Kobiet .Na 
spotkaniu przekazano informacje o gminie i programach unijnych . 
7.03.2008 r. – Dom Kultury w Sierpcu – uroczystość  związana z  zakończeniem 
Programu  „Sierpc- Stolica Kulturalna Mazowsza 2007” 
  - spotkanie samorządowców z Marszałkiem Województwa Mazowieckiego nt. 
współpracy Urzędu Marszałkowskiego z gminami powiatu sierpeckiego.  
- 8.03.2008 r. – Związek Emerytów – Koło w Gójsku – Dzień Kobiet . 
-12.03.2008 r. posiedzenie Zarządu O/Gm. Zw. OSP RP – podsumowanie zebrań 
sprawozdawczych w OSP za 2007 rok .
-17.03.2008 r. – Bank Spółdzielczy w Sierpcu – zebranie przedstawicieli – udział Pani 
Skarbnik Gminy . Zapowiedziano ,że w b.r. zostanie dokonane odnowienie obiektu BS 
w Szczutowie . 
-28.03.2008 r. XXI CROSS Szczutowa -obecność Sekretarza Gminy i 
Wiceprzewodniczącego Rady . 
- 27-28.03.2008 r. Warszawa – szkolenie w zakresie Zarządzania Kryzysowego .
- 27.03.2008 r. spotkanie w Rypinie w sprawie Programu „Podnoszenie jakości 
kształcenia” , również udział dyrektorów szkół i pracowników UG . 
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  - spotkanie w UG w Szczutowie z Konsultantem Regionalnym Ministerstwa Pracy i 
Polityki Socjalnej w sprawie realizacji Programu PWOW . 
- 2.04.2008 r. – posiedzenia Rady Pedagogicznej ZSO w Gójsku .
3.04.2008 r. – spotkanie zespołu zadaniowego w sprawie realizacji „Programu Wsparcia
Obszarów Wiejskich” – przygotowywanie programów i planów działania . 
-4.04.2008 r. – spotkanie z dyrektorami szkół : zadania w oświacie , tworzenie arkuszy 
organizacyjnych na rok 2008/2009 .
-8.04.2008 r. – Urząd Gminy w Rościszewie – spotkanie wójtów z powiatu sierpeckiego
w sprawie Lokalnej Grupy Działania „Lider”
 Dalej posiedzenie Prezydium Zarządu O/Pow. Zw. OSP RP – ocena działalności OSP 
za 2007 rok . 
- 10.04.2008 r. Płock – Delegatura Urzędu Marszałkowskiego –drogi Mazowsza -  
plany inwestycyjne na rok 2008  w zakresie dróg wojewódzkich . 
Udział Wicemarszałka Województwa Mazowieckiego – ogłoszenie naboru wniosków o 
fundusze unijne na budowę dróg . W pierwszej kolejności rozpatrywane będą wnioski z 
rezerwy roku 2006 .
- 15.04.2008 r. – Zespół Szkół w Rypinie – spotkanie z V-ce Ministrem Oświaty.
  - obowiązek szkolny 6-ciolatków ,
  - zmiana podstaw programowych ,
  - zmiana lektur ,
  - 3 godzinne mini przedszkola.
- 17.04.2008 r. – Urząd Gminy Mochowo – przygotowanie dokumentów do rejestracji   
Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Lider”. Założyciele po 4 członków z każdej 
gminy /razem 24 członków/ . Gminę Szczutowo reprezentować będą :  Jakub 
Smólczyński , Dariusz Lazarowski , Janusz Sobczyński , Artur Żbikowski .Planowane 
spotkanie założycieli w m-cu maju b.r. 
Nabór wniosków w m-cu sierpniu 2008 r. i I kw.2009 r. w ramach wspierania działania 
oś III, Działanie 3.4 „Odnowa i rozwój wsi” /Szczutowo i Gójsk /. Wysokość pomocy 
na  realizację projektów w jednej miejscowości wynosi 500 tys. zł max. do 75 % 
kosztów projektu. W najbliższych dniach odbędą się spotkania z mieszkańcami wsi 
Gójsk i Szczutowo odnośnie realizacji tych Programów .  
Poinformował, aby zrealizować budżet roku  2008 należy maksymalnie powiększyć 
dochody zwłaszcza na cele inwestycyjne . Wykorzystać wszystkie możliwości zdobycia
dodatkowych środków w tym unijnych . 
Złożono wnioski : 
1/ Urząd Marszałkowski – Samorządowy Instrument Wsparcia Rozwoju Mazowsza :
- Komponent C /drogi – 300 tys. zł   przydzielono : 300 tys. zł ,
-     „              D/ boisko -  81 tys.zł          „                 50  tys. zł ,
-     „              B/ oświata – 20 tys. zł         „                10 tys. zł ,
-     „              E/  kanalizacja 188 tys. zł    „              100 tys. zł 
                                          Razem :                            460 tys. zł 
2/ Samorządowy Program Wspierania Ochotniczych Straży Pożarnych w 
Województwie Mazowieckim „OSP – 2008” – 4 wnioski – otrzymano 50 tys. zł . 
3/ „Regionalny Program Operacyjny Województwa Mazowieckiego 2007-2013 „ :
     Działanie 3.1. „Infrastruktura droga” „
- budowa drogi Podlesie – Agnieszkowo 
- budowa ulicy Słonecznej w Gójsku 
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- budowa ulicy Lipowej 
3/ Rozbudowa i modernizacja Ośrodków Zdrowia – „Regionalny Program Operacyjny 
Województwa Mazowieckiego 2007-2013”. 
Priorytet VII Tworzenie i poprawa warunków dla rozwoju kapitału ludzkiego” 
Działanie 7.1 Infrastruktura służąca ochronie zdrowia i życia . 
Maksymalny udział środków unijnych – 85 % .
4/ Kanalizacja Podlesie – „Regionalny Program Operacyjny/Priorytet IV ,Działanie 
4.1./ lub Program Rozwoju Obszarów Wiejskich /Oś III i Działanie 3.3/.
Poinformował również  : 
1/Dopłaty do oleju napędowego wykorzystanego do produkcji rolnej . Wniosków 
złożyło 205 rolników .Powierzchnia objęta wnioskami – 2994,36 ha . Kwota zwrotu 
dopłaty 76.330,00 zł . Wypłata nastąpi pod koniec maja br. Po otrzymaniu dotacji z 
Urzędu Wojewódzkiego . 
2/ Porozumienia w sprawie nieodpłatnego przejęcia przez Gminę obowiązku 
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych . 
Zgodnie z ustawą Wojewoda może w drodze porozumienia ,powierzyć gminie 
obowiązek utrzymania grobów i cmentarzy wojennych z jednoczesnym przekazaniem 
funduszy ,jeżeli gmina nie przejmie tego obowiązku bezpłatnie. W porozumieniu 
proponuje się przekazać nieodpłatnie obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy 
wojennych i realizacji ze środków własnych . 
Pytał Radę czy takie porozumienie podpisywać . 
Rada przyjęła powyższe sprawozdanie bez uwag .
 
Do punktu 4 porządku obrad :
Interpelacje złożyli :    
- Pan Szlomkowski Zbigniew – radny - wnioskował o naprawę dwóch lamp ulicznych 
w Starej Woli , które nie działają po modernizacji oświetlenia ulicznego  .Dalej 
wnioskował o naprawę drogi Karlewo – Stara Wola  przez nawiezienie żwiru w dwa 
nieprzejezdne punkty . 
- Pani Sokołowska Edyta – sołtys wsi Blizno – prosiła o naprawę drogi w Bliznie tzw.
„Kasztanki” przez nawiezienie żwiru zapewniając ,że mieszkańcy oferują swoją pomoc 
.
- Pan Stasiak Adam – sołtys wsi Szczechowo – stwierdził ,że droga powiatowa w 
Szczechowie nie jest remontowana przez Powiat ani przez Wójta. Dalej poinformował, 
że w Szczechowie lampy oświetlenia ulicznego świecą się w dzień . 
- Pan Paprocki Tomasz – radny – odczytał interpelacje złożone na piśmie:                     
1) Dotyczące problemu postępującej dewastacji i zaśmiecania środowiska ,szczególnie 
terenów leśnych i poboczy dróg .W związku z tym wnosi o przygotowanie projektu i 
konsekwentne wdrażanie (możliwie najmniejszym kosztem )akcji propagandowej  , 
mającej na celu podniesienie świadomości ekologicznej mieszkańców . W stosunku do 
osób naruszających podstawowe zasady ochrony środowiska , należy powodować 
odpowiednie konsekwencje finansowe . 
2) W sprawie dokończenia modernizacji oświetlenia ulicznego ( zainstalowania trzech
lamp ) w miejscowości Mościska . 
Interpelacje stanowią załączniki do protokołu .  
- Pan Stankiewicz Jan – radny – w związku ze złożoną petycją przez mieszkańców wsi 
Cisse prosił o rozpatrzenie założenia 5 lamp oświetlenia ulicznego .Podkreślił, że należy
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zmodernizować istniejące lampy .Oświetlenie jest konieczne przede wszystkim dla 
dzieci i młodzieży korzystających z przystanku autobusowego w godzinach 
wieczornych i wczesno- rannych . 
- Pani Kowalewska Teresa – sołtys wsi Grądy  -wnioskowała o zainstalowanie 3 lamp 
oświetlenia ulicznego w miejscowości Grądy . 
- Pan Górski Stanisław  -sołtys wsi Gójsk prosił o informację ,kiedy nastąpi budowa 
ulicy Słonecznej w Gójsku . 

Do punktu 5 porządku obrad : 
Sprawozdanie finansowe Samodzielnego Publicznego ZOZ w Szczutowie z siedzibą w 
Gójsku za rok 2007 stanowi załącznik do protokołu . 
W dyskusji głosu nie zabierano i nie wniesiono uwag do sprawozdania . 
Wiceprzewodniczący Rady – Pan Józef Mazurowski odczytał  projekt  w sprawie 
zatwierdzenia powyższego sprawozdania . 
Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński poddał ją pod głosowanie . 
Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu – 13 radnych .
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 13 radnych .
„Przeciw” - - 
„Wstrzymało się od głosu” - - 
Rada jednogłośnie podjęła  Uchwałę Nr XIII/79/08 w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Szczutowie z siedzibą w Gójsku za 2007 rok .
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 

Do punktu 6 porządku obrad : 
Sprawozdanie finansowe Gminnej Biblioteki Publicznej w Szczutowie za rok 2007 
stanowi załącznik do protokołu . 
W dyskusji głosu nie zabierano ,uwag nie wniesiono 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały , a Przewodniczący Rady poddał 
pod głosowanie .
Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu – 13 radnych . 
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 13 radnych .
„Przeciw” -  -
„Wstrzymało się od głosu” - - 
Rada jednogłośnie podjęła  Uchwałę Nr XIII/79/08 w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Szczutowie za 2007 
rok . 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 

Do punktu 7 i 8  porządku obrad :
Na życzenie Rady nie przedstawiano sprawozdania z wykonania budżetu gminy za  
2007 rok  . Radni otrzymali materiał na piśmie oraz Skarbnik Gminy szczegółowo 
przedstawiła sprawozdanie na posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady . 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu . 
Uchwałę Nr 10/2008/P Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie z dnia 14 marca 2008 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonych przez 
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Wójta Gminy Szczutowo sprawozdaniach z wykonania budżetu za 2007 rok wraz 
uzasadnieniem odczytał Wiceprzewodniczący Rady – Pan Józef Mazurowski . 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 
Wójt Gminy – Pan Jakub Smólczyński – poinformował – dochody budżetu wykonano 
w 100,84 % planu , wydatki w 97,10 % , wydatki majątkowe / inwestycyjne/ 27,36 % w
wysokości 3.393.004.22 zł .  Stan zadłużenia na koniec roku wyniósł 24,11 % 
wykonania dochodów . Zachowana została dyscyplina budżetowa . Pozytywne opinie 
RIO o sprawozdaniu i wniosku Komisji Rewizyjnej świadczą o właściwej gospodarce 
finansowej w roku budżetowym 2007 . Następnie podziękował współpracownikom , a 
szczególnie Skarbnikowi Gminy za właściwą realizację gospodarki finansowej , za 
przygotowanie materiałów na najwyższym poziomie . 
W otwartej przez Przewodniczącego Rady Pana Zbigniewa Kopcińskiego dyskusji 
radni głosu nie zabierali . Nie zgłoszono uwag do sprawozdania z wykonania budżetu 
gminy za 2007 rok  .
Następnie  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Andrzej Fijałkowski – 
przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Szczutowo z dnia 12 marca 
2008r.  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Szczutowo za 2007 r. 
Wniosek stanowi załącznik do protokołu . 
Wobec braku dyskusji nad przedstawionym wnioskiem Wiceprzewodniczący Rady  – 
Pan Józef Mazurowski odczytał  Uchwałę Nr 19/2008/P Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 25 marca 2008 r. wyrażającą 
opinię o przedłożonym przez Komisje Rewizyjną Rady Gminy Szczutowo wniosku w 
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy . 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 
Dalej przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi za 2007 
rok , który  Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński poddał pod głosowanie . 
Na stan 15 radnych , obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 13 radnych . 
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 13 radnych .
„Przeciw” - - 
„Wstrzymało się od głosu „
Rada jednogłośnie podjęła  U c h w a ł  ę  Nr XIII/ 80/08 w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi za 2007 rok . 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.
 Wójt Gminy – Pan Jakub Smólczyński podziękował Radzie za jednogłośne udzielenie 
absolutorium . Podkreślił ,że traktuje to jako docenienie  włożonych wysiłków w 
realizację gospodarki finansowej . 

Do punktu 9 porządku obrad : 
W punkcie tym Wójt Gminy poinformował ,że uchwalenie Programu Ochrony 
Środowiska wraz Planem Gospodarki Odpadami rozwiąże problemy poruszone we 
wniosku radnego Pana Paprockiego Tomasza ,który trafnie ujmuje i  wyraża  problemy 
związane z  ekologią na terenie gminy . Cele i działania proponowane w programie 
ochrony środowiska posłużą do tworzenia warunków dla takich zachowań ogółu 
społeczeństwa gminy ,które służyć będą poprawie stanu środowiska . Realizacja celów 
wytyczonych w programie powinna spowodować polepszenie warunków życia 
mieszkańców przy zachowaniu walorów środowiska naturalnego na terenie gminy .Jego
funkcja polegać będzie między innymi na działaniach edukacyjno-informacyjnych .  
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Zgodnie z ustawą o odpadach plany opracowywane są na szczeblu krajowym, 
wojewódzkim ,powiatowym i gminnym .Plan przedstawia działania zmierzające do 
utworzenia nowoczesnego i skutecznego systemu gospodarowania odpadami zgodnie z 
Polityką Ekologiczna Państwa i Krajowym Planem Gospodarki Odpadami oraz 
Wojewódzkim Planem Gospodarki Odpadami jak również Powiatowym Planem 
Gospodarki Odpadami.  
Spełniono ustawowy warunek zapewnienia możliwości udziału społeczeństwa .Na 
poprzedniej sesji przedstawiono projekt do społecznej konsultacji . 
Do dzisiejszego dnia była możliwość zgłaszania wniosków. Projekt programu 
uwzględnia wszystkie przesłanki ,które mówią o prawidłowym działaniu w ochronie 
środowiska .Uważa ,że Program jest dobrze opracowany. Zawiera metody , 
odpowiedzialnych  za realizacje zadań oraz możliwość stosowania kar. Wszystkie 
sprawy ochrony środowiska należy wdrażać i propagować oraz podnosić świadomość 
ekologiczną mieszkańców gminy . Szkoły podejmują te działania, które należy  
zwiększyć . Wszyscy musimy dbać o ochronę środowiska .
W ramach segregacji śmieci planujemy na początek zakupić kontenery segmentowe i 
ustawić w trzech miejscowościach w Gójsku , w Szczutowie i w Słupi . W ramach 
pozyskanych  środków sukcesywnie będziemy rozszerzać na następne miejscowości .
Osoby zobowiązane przez Sąd do odpracowania będą zbierać śmieci przy drogach . 
Radni nie wnieśli uwag do projektów Programów . 
Wiceprzewodniczący Rady Pan Józef Mazurowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Programu Ochrony Środowiska , który Przewodniczący poddał pod 
głosowanie .
Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu – 13 radnych .
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 13 radnych .
„Przeciw” - - 
„Wstrzymało się od głosu” - - 
Rada jednogłośnie podjęła  Uchwałę Nr XIII/81/08 w sprawie uchwalenia 
„Programu Ochrony Środowiska dla gminy Szczutowo na lata 2007-2015 „ wraz z 
„Planem Gospodarki Odpadami dla gminy Szczutowo na lata 2007 -2015 . 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 

Do punktu 10 porządku obrad :
Wiceprzewodniczący Rady – Pan Józef Mazurowski odczytał projekt uchwały w 
sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości , niezabudowanych położonych w 
Gójsku Nr 333 o pow.0.06 ha  i nr 336 o pow.0,06 ha .
Uwag do przedstawionego projektu nie zgłoszono . 
Przewodniczący Rady – Kopciński Zbigniew – poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 13 radnych .
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 12 radnych .
„Przeciw” – 1 radny .
„Wstrzymało się od głosu - -  
Rada podjęła Uchwałę Nr XIII/82/08 w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 
nieruchomości . 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 
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Do punktu 11 porządku obrad : 
Wiceprzewodniczący Rady – Pan Józef Mazurowski  odczytał projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy gruntów /łąka/ o pow.1,00 
ha położonych w Mierzęcinie za budynkiem byłej szkoły na okres 3 lat zawartej z Anną
Drozdowską .
Do przedstawionego projektu radni nie zgłosili uwag.
Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński poddał projekt uchwały pod 
głosowanie . 
Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu -13 radnych .
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 13 radnych . 
„Przeciw”  - - 
„Wstrzymało się od głosu” - - 
Rada jednogłośnie podjęła  Uchwałę Nr XIII/83/08 w sprawie wyrażenia zgody na 
przedłużenie umowy dzierżawy . 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 

Do punktu 12 porządku obrad : 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie określenia trybu i zasad
ubiegania się o dotacje przez podmioty niezaliczane do sektora finansów publicznych i 
niedziałające w celu osiągnięcia zysku , sposób rozliczania dotacji oraz kontroli 
wykonywania zleconego zadania . 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały . 
Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie .
Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu – 13 radnych .
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 13 radnych .
„Przeciw”   - -  
„Wstrzymało się od głosu” - -
Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIII/84/08 w sprawie trybu i zasad 
postępowania przy udzielaniu dotacji podmiotom niezaliczanym do sektora 
finansów publicznych i niedziałającym w celu osiągnięcia zysku , sposobu ich 
rozliczania oraz kontroli wykonywania zleconego zadania . 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 

Do punktu 13 porządku obrad : 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2008 odczytał 
Wiceprzewodniczący Rady – Pan Józef Mazurowski .
Rada nie wniosła uwag do proponowanych zmian . 
Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński poddał pod głosowanie .
Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu -13 radnych . 
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 13 radnych .
„Przeciw” - - 
„Wstrzymało się „- - 
Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIII/85/08 w sprawie zmian w budżecie 
gminy na rok 2008 .
Uchwała stanowi załącznik do protokołu .

Do punktu 14 porządku obrad : 
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W punkcie tym Wiceprzewodniczący Rady odczytał ponowną  skargę Pana Jana 
Piątkowskiego zam. Gorzeń . 
Kserokopia skargi stanowi załącznik do protokołu . 
- Pan Piątkowski Jan – obecny na sesji – stwierdził -  posiada akt notarialny na odcinek 
drogi pomawiany przez Wójta, że go zajął. Skoro Rada nie ma aktu notarialnego lub 
innego dokumentu to na jakiej podstawie go pomawia  ,że zajął działkę podając o tym 
do publicznej wiadomości  . Odczytał  pismo z dnia 18 stycznia 2007 r.
- Pan Fijałkowski Andrzej – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – każdą skargę jaka 
wpłynęła do Rady Gminy rozpatrywała Komisja Rewizyjna oraz pozostałe dwie 
komisje Rady  .Stanowisko Komisji Rewizyjnej jest z udokumentowane i było zawarte 
projekcie uchwały /uzasadnieniu/, którą Rada Gminy podjęła na poprzedniej sesji .
- Pan Józef Mazurowski – poinformował ,że zapoznał się z całą dokumentacją skarg 
Pana Piątkowskiego. Nie dopatrzył się zarzucanego pomówienia w piśmie z dnia 18 
stycznia 2007 roku , w którym o ile dobrze pamięta, padło stwierdzenie - z 
dokumentacji ,mapy jaka jest w posiadaniu Urzędu Gminy w Szczutowie wynika, że 
Pan Piątkowski również naruszył granice. Wyjaśnił, że jest zasadnicza różnica między
oskarżeniem ,że Pan naruszył , a stwierdzeniem ,że z posiadanej mapy wynika, że 
naruszył . Po uzyskaniu informacji o wadliwości tej mapy , Wójt wyjaśnił to i odwołał 
podając również do publicznej wiadomości mieszkańców wsi Gorzeń . Na ostatniej 
sesji był świadkiem  ,którymi byli również radni i sołtysi jak Wójt przeprosił Pana 
Piątkowskiego  . 
- Pan Piątkowski Jan – potwierdził ,że Wójt go przeprosił ,ale dalej uparcie twierdził , 
że informację podaną do publicznej wiadomości o zajęciu pasa drogi   należy odwołać .
- Pan Mazurowski Józef – Wójt poddał do publicznej wiadomości informację 
odwołującą . Pan Piątkowski  ma prawo domagać się przeprosin w nieskończoność .
Rada jest zobowiązana ,aby każdą skargę dogłębnie przeanalizować i udzielić 
odpowiedzi .Na zakończenie swojego wystąpienia stwierdził, że na terenie gminy jest 
ok. 4600 mieszkańców ,którzy łącznie w ostatnich latach nie wnieśli do Urzędu Gminy 
tylu skarg ile Pana Piątkowski , co  też o czymś świadczy .
- Pan Paprocki Tomasz –radny – Pan Piątkowski chciałby ,aby Rada była sędzią i 
wydała na Wójta lub kogoś innego wyrok .Rozpatrując skargi  zajmowaliśmy 
stanowisko na każdym posiedzeniu Komisji co odzwierciedlają dokumenty . 
 Kończąc dyskusję Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi z dnia 10.03.2008 r. wniesionej ponownie przez Pana Jana 
Piątkowskiego .
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie .
Obecnych u uczestniczyło w głosowaniu 12 radnych .
„Za” podjęciem uchwały głosowało 12 radnych . 
„Przeciw” - - 
„Wstrzymało się od głosu” - - 
Rada jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr XIII/86/08 w sprawie rozpatrzenia skargi z 
dnia 10.03.2008 r. wniesionej ponownie przez Pana Jana Piątkowskiego . 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 

Do punktu 15 porządku obrad 
1/ W punkcie tym Wiceprzewodniczący Rady – Pan Józef Mazurowski przedstawił 
pismo Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sierpcu w sprawie możliwości 
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zgłaszania kandydatów do Powiatowej Społecznej Rady do spraw Osób 
Niepełnosprawnych w celu uzupełnienia jej składu . 
Pismo stanowi załącznik do protokołu . 
Rada postanowiła zgłosić kandydaturę radnego Pana Józefa Jerzego Mazurowskiego.
2/ Wiceprzewodniczący Rady – Pan Józef Mazurowski – przedstawił pismo Pani 
Jankowskiej Ewy –która jest zainteresowana zbyciem gruntu położonego w Szczutowie 
pod boisko szkolne .
Kserokopia pisma stanowi załącznik do protokołu . 
Dalej poinformował ,że w ubiegłym roku Rada podjęła uchwałę w sprawie zakupu 
gruntu ok. 0,45 ha pod boisko szkolne od Pana Polakowskiego. Grunt ten został 
zakupiony . W projekcie  wstępnym budowy boiska przedstawiono dwa warianty. 
Na realizację pierwszego wystarczy zakupionego gruntu .Natomiast na realizację 
projektu drugiego ,który przewiduje jeszcze boisko małe do koszykówki, siatkówki  
zachodziłaby potrzeba dokupienia  ok.0,24 ha gruntu od Pani Jankowskiej . 
-Wójt Gminy w związku z tym ,że usytuowanie zakupionej działki  jest nie 
odpowiednie to nie pozwala na usytuowanie pełnowymiarowego  boiska .Zgodnie z 
opracowaną koncepcją budowy boiska działka musi być dłuższa . Czyniono starania, 
aby sprawę tę załatwić bezgotówkowo  i dokonać wymiany gruntu z Panią Jankowską, 
w zamian za działkę z dotychczasowego  boiska  w Szczutowie .Początkowo 
właścicielka wyraziła zgodę , a w tej chwili che aby od niej wykupić/ cena taka sama 
jaką zapłacono Panu Polakowskiemu / . Można wykupić grunt od Pani Jankowskiej , a 
w przyszłości po podzieleniu obecnego boiska sprzedać jako działki budowlane .Jego 
zdaniem lepszy interes dla gminy jest zakupić tę działkę , w przyszłości działki 
budowlane sprzedać .  Prosił Radę o zajęcie stanowiska w tej sprawie . 
- Przewodniczący Rady – pytał czy są zabezpieczone środki w budżecie gminy na 
zakup  gruntu . 
- Skarbnik Gminy – poinformowała ,że  nie ma zaplanowanych środków
w budżecie gminna rok 2008 na zakup gruntów. Po dokonaniu analizy budżetu ,Rada 
musiałaby dokonać przesunięcia . Obecnie nie jest wiadomo jaka wysokość  środków 
będzie potrzebna . Wcześniej  mówiło się o zakupie 0,20 ha , a obecnie się mówi o 0,30 
ha .Po podliczeniu potrzeba jest ok. 45 tys. zł dodając koszty aktu notarialnego .  
- Pani Karolewska Danuta – radna – proponowała  , najpierw sprzedać działki , a 
dopiero zakupić grunt .
- Przewodniczący Rady również poparł wniosek poprzedniczki – sprzedać działki i 
zakupić grunt .Podkreślił ,że budowa boiska nie zakończy się w ciągu jednego roku .
- Pan Mazurowski Józef – zapytał Radę  czy upoważnia Wójta do czynności 
zmierzających do sprzedaży działek i zakupu gruntu . 
- Pani Karolewska Danuta – zakupić po sprzedaży działek wówczas jak będą pieniądze .
Nie dopuścić do tego ,aby przesunąć pieniądze przeznaczone np. na realizację 
inwestycji . 
- Skarbnik Gminy – wyjaśniła, że muszą najpierw  być pieniądze w budżecie ,a dopiero 
można przystąpić do zakupu gruntu . W przypadku uzyskania dotacji unijnych na 
inwestycje wykonane w roku poprzednim nie byłoby problemu ze środkami 
finansowymi .
- Wójt Gminy –wyjaśnił, że w budżecie gminy nie jest ujęty ten cel . Jakie środki 
pozabudżetowe zdobyte zostaną nie wiemy  . Istnieje możliwość przesunięcia środków 
w budżecie gminy .Decyzja  dot. zakupu musi zapaść na dzisiejszej sesji .Ze względu na
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to ,że otrzymaliśmy dotację z Urzędu Marszałkowskiego w wysokości 50 tys. zł ,którą 
należy wydatkować na budowę boiska w roku 2008 .W związku z tym należy jak 
najszybciej przystąpić do opracowania projektu i rozpoczęcia budowy .  
Kończąc dyskusję Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński poddał pod 
głosowanie zapytanie „ Kto jest za upoważnieniem Wójta do prowadzenia rozmów w 
sprawie zakupu gruntu pod boisko od Pani Jankowskiej ?”
„Za” głosowało 11 radnych .
„Przeciw „ - -  
„Wstrzymało się od głosu” – 1 
Rada upoważniła Wójta do prowadzenia rozmów w celu zakupu gruntów pod boisko .

 Do punktu 16 porządku obrad : 
Odpowiedzi na interpelacje udzielił : 
Wójt Gminy – Pan Jakub Smólczyński – poinformował, że naprawa dwóch lamp w 
Starej Woli została zgłoszona do wykonawcy modernizacji. Zostaną naprawione w 
ramach przysługującej trzyletniej gwarancji . Droga w Stara – Wola – Karlewo zostanie
naprawiona przez nawiezienie żwiru . Dwukrotnie już zaplanowano wożenie żwiru ,ale 
nie doszło do skutku ze względu na złe warunki atmosferyczne /opady 
deszczu/.Również na drodze w Bliznie tzw.”Kasztanki” -która jest przejezdna – zostaną
uzupełnione ubytki przez nawiezienie żwiru. 
 Droga Podlesie – Blinno będzie naprawiona zostanie nawieziony żwir i  przywróci się 
ją do stanu przejezdności.
Droga w Szczechowie jest drogą powiatową i dlatego nie są wykonywane prace przez 
gminę .Będzie interweniował w tej sprawie .
Świecące lamy oświetlenia ulicznego w dzień – takie sprawy powinno się zgłaszać 
zaraz na drugi dzień . Bardzo prosi o taka interwencję . Zostanie to przekazane firmie 
wykonującej modernizację oświetlenia .
Na interpelacje Pana Paprockiego dot. ochrony środowiska udzielił odpowiedzi w 
punkcie 9 .W sprawie dokończenia modernizacji oświetlenia ulicznego w Mościskach 
/zainstalowanie trzech lamp / wyjaśnił, że realizacja powyższego wymaga 
przedstawienia linii energetycznej . Wszystkie wnioski dot .założenia lamp ulicznych 
również  w miejscowościach: Cisse i Grądach zostaną rozpatrzone , po rozliczeniu 
całorocznych kosztów.
Na budowę ulicy Słonecznej w Gójsku została opracowana dokumentacja , 
przygotowane są  dokumenty do ogłoszenia przetargu .Również będą czynione starania 
o uzyskanie dotacji.   

 Do punktu 17 porządku  :
Przewodniczący Rady – Pan Zbigniew Kopciński dokonał zamknięcia obrad XIII Sesji 
Rady Gminy Szczutowo.

Protokółowała :                                                    Przewodniczący Rady 
Celina Szczepańska                                  
                                                                               Zbigniew Kopciński 
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